
765197.SV PE 419.680

SKRIFTLIG FRÅGA E-0662/09
från Kinga Gál (PPE-DE)
till kommissionen

Angående: Korrekt användning av Schengenfonden i Ungern

Allmänheten i Ungern följer ”vattenkanonaffären” med stort intresse och vill gärna så snart som möjligt 
få reda på sanningen i ärendet. Under åren 2006, 2007 och 2008 hävdade den ungerska regeringen 
att den hade köpt vattenkanoner från Schengenfonden på grundval av ett förfarande för offentlig 
upphandling som också offentliggjordes i Public Procurement Bulletin. Den 22 oktober 2007 använde 
polisen de nya vattenkanonerna för att skingra folkmassor på Budapests gator.

I december 2008 meddelade emellertid justitieminister Tibor Draskovics att köpet inte hade ägt rum 
från Schengenfonden. Den 13 januari 2009 meddelade kommissionsledamot Jacques Barrot att 
vattenkanonerna inte hade köpts från Schengenfonden.

Den 14 januari 2009 meddelade statssekreteraren vid justitiedepartementet att, med början från våren 
2008, den ungerska regeringen svarade för att köpet av vattenkanonerna hade ägt rum genom 
Ungerns del av Schengenfonden.

Jag vill fråga om kommissionen undersökte ur vilken fond betalningarna ägde rum och om huruvida 
den preliminära informationen var relevant för genomförandet av den offentliga upphandlingen.

Om regeringen, som ett resultat av undersökningsförfarandet, fortfarande hävdar att deras uttalanden 
och fakturor är relevanta, vilket inte är förenligt med ovanstående resonemang, hur kan den få ihop 
dessa med det uttalande som regeringens talesman gjorde i januari 2009 att vattenkanonerna köptes 
genom Ungerns andel av Schengenfonden? Har kommissionen undersökt denna fråga i syfte att få 
fram sanningen om vattenkanonerna?

Allmänheten har rätt att förvänta sig att denna fråga löses snarast möjligt. Jag anser därför att det är 
viktigt att de journalister som följer frågan får ingående svar av kommissionen på sina frågor.


